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Helga wist intussen niet van ophouden, 
zij rookte (rook) nu de plastic filter 
van de sigaret.Henk: "Ja Helga, jouw 
witte paard is nu weg, dat is naar de 
stal, maar ik heb nog een bruin paard 
voor je." Helga nam nog een lepeltje 
koffie. Henk: "Dan ga ik er zelf op". 
Helga doofde rustig haar sigaret en 
rende naar de binnenbak. Helaas, Henk 
zat al op haar witte paard. Helga duwde 
hem er zonder pardon af. Henk: "Nou 
vooruit, voor deze keer maar weer". De 
bewoners reden geholpen door de vrij-
willigers hun rondjes in de manege. Het 
was maar kort. Daar kwam Klaas Jelier 
weer aan, met de bewoners van de Hoe-
ker. Die kregen ook van Nico een bakje. 
De terugreis liep gesmeerd. Eenmaal op 
"Hernesseroord" aangekomen wilde Helga 
niet uitstappen, waar was nou haar vas-
te groepsleiding? Klaas en ik besloten 
eerst haar maar in de bus te laten zit-
ten. Toen dat niet hielp, gewoon uit de 
bus gezet. Op het paviljoen vroeg Anita 
of er nog wat bijzonders was gebeurd. 
"Nee hoor, iedereen heeft genoten". 
"Dag Klaas, bedankt en tot de volgende 
keer en jij ook bedankt". 

H. Stakenburg

INDIVIDUELE BEGROTINGEN 

Van de Stichting Bewindvoering 
en Beheer. 

Graag wilde ik u eens iets vertellen 
over de voorgeschiedenis van de indi-
viduele begrotingen, gezien vanuit de 
betrokkenheid die de Stichting daarmee 
tieeft. 

Nadat de Stichting was geïnstalleerd, 
raakte zij langzaam aan bekend met de 
bestaande regelgeving binnen Hernesse-
roord. Een groot aantal van die regels 
was uit de ervaringen in de praktijk in 
de voorgaande jaren ontstaan. Bij dit 
begin was er voor de Stichting geen 
enkele aanleiding daar verandering in 
aan te brengen en bij haar werk 
hanteerde zij ook de bestaande
regel ing. 

Volgens de statuten va  de Stichting 
behoorden de voorbereidende werkzaamhe-
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den ten behoeve van de zakgeld en ont-
spanningskosten ook tot haar taak. Als 
beginnend instituut handhaafde zij ook 
daar de bestaande regelgeving. 

In de loop der jaren raakte zij echter 
steeds meer bekend met de materie en 
ondervond zo ook de goede en minder 
goede kanten van het bestaande systeem. 
Na vele gesprekken met de heer 
Bakelaar, hoofd van de administratie en 
grote motor achter dit project, kwam er 
duidelijk een aantal problemen boven 
drijven, waar in de toekomst een betere 
oplossing voor gevonden zou moeten wor-
den. 
Een aantal van die problemen waren 
o.a.:
- de categorie-indeling bij de

ontspanningsbegroting
de vakantiebegroting 
de kostgeldregeling 
de reisgeldregeling
het begrip "salaris" 
de f. 75/200-regeling 
de geldopname t.l.v. een
bewonersrekeing 
het aantal bankrekeningen per
bewoner 
de permanente bijscholing van de
groepsleiding, etc.

Bij het verifiëren van de kwartaal-
overzichten van de bank bleek dat er 
weinig uniformiteit bestond in het uit-
gavenpatroon van de bewoners. Elke be-
woner had zijn eigen specifieke wensen, 
behoeften en mogelijkheden. Een beeld 
dat eigenlijk geheel in overeenstemming 
is met dat van elk individu in de maat-
schappij. 

Hernesseroord bestond inmiddels 15 
jaar. Op zich nog niet eens zo erg 
lang, maar lang genoeg om een aantal 
bestaande ervaringen eens op een rijtje 
te zetten. 

Het zal duidelijk zijn dat er in de 
loop der jaren een aantal personeels-
mutaties heeft plaatsgevonden. Alles is 
aan slijtage onderhevig, zo ook de 
overdracht van de regelgeving aan het 
nieuwe personeel. Hierdoor had onge-
merkt en zonder opzet bijna elk 
paviljoen een soort eigen reglement 
gecreëerd. Er bestond intern de 
behoefte om alle regels weer eens op te 



frissen en aan te passen aan de moderne 
technieken en de veranderde behoefte 
van de bewoners. Het zou nuttig zijn 
een totaal nieuwe handleiding voor het 
personeel uit te geven, zodat iedereen 
weer op de hoogte was van hoe het 
hoorde binnen Hernesseroord, waarbij 
tevens alle persoonlijke interpretaties 
van het bestaande reglement zouden ver-
dwijnen. 
Regelmatig bereikten ons ook geluiden, 
dat in de loop der jaren lang niet ie-
dereen tevreden was met de informatie 
van de bank. Helaas waren haar 
mogelijkheden daarvoor te beperkt. Ook 
dat was een reden om verbeteringen in 
het bestaande systeem aan te brengen. 
De ontwikkeling, in die 15 jaar, binnen 
Hernesseroord toonde zich ook op ander 
terrein. Het pand in de Ring was klaar 
gekomen en bewoond, ook het begeleid 
kamer bewonen (8KB) had zijn intrede 
gedaan. Nieuwe woonvormen waren geµn-
troduceerd waarbij men zich vrijer kon 
bewegen. Men trok er op uit, hetgeen 
weer aanleiding was tot een vrijer om-
gaan met het zakgeld. Voorzichtig wer-
den kleine proefjes genomen om dat al-
les in goede banen te leiden. Het be-
stuur van de Stichting had begrip voor 
deze problematiek en stemde voor deze 
bewoners in met een voorzichtig experi-
ment, waarbij de bewoners wat individu-
eler, zij het onder begeleiding van een 
mentor, wat individueler met hun zak-
geld om mochten gaan. De leiding van 
deze bewonersgroepen heeft haar baan-
brekend werk verricht. Een voorzichtige 
individualisering had zijn intrede ge-
daan. 

Binnen de hoofdengroep was hierop een 
discussie tussen de voor- en tegen-
standers van het individueel begroten 
ontstaan. Al met al waren er nogal wat 
redenen om de bestaande regelgeving 
eens kritisch te bekijken en een nieuw 
reglement met bijbehorende handleiding 
samen te stellen. 
Door de stafgroep is daarop een werk-
groep ingesteld met de opdracht te 
streven naar een regelgeving die leidt 
tot een effici±nt en zuiver beheer van 
de gelden van de bewoners, waarbij de 
uitgaven zoveel mogelijk afgestemd 
kunnen worden op de individuele be-
hoeften. In deze werkgroep hebben zit-
ting genomen de heren: 

-W. van Gorp (voorz )Ŀ -B. Bakelaar (secr.)Ŀ' 
-M.de Deugd; ' 
-s. van Seters; 
-L. van Westen; 
-c. van Nieuwaal. 

In het voorjaar van 1991 zijn de werk-
zaamhe en van de groep begonnen, met de 
bedoeling op 1 januari 1992 het nieuwe 
systeem in te voeren. om binnen een 
klein jaar van "plan" tot "re±le uit-
voering" te komen is een hele presta-
tie. Daartoe heeft de werkgroep regel-
matig vergaderd, ook tijdens de vakan-
ties; zijn alle ouders schriftelijk op 
de hoogte gesteld van de voorgenomen 
wijzigingsplannen; is door alle pavil-
joenshoofden een bezoek gebracht aan 
een zuster-inrichting om de werkwijze 
daar te bekijken; zijn nieuwe formulie-
ren ontworpen; is een totaal nieuw be-
heerssysteem opgezet; is een nieuw re-
glement met toelichting voor de invul-
ling van de papieren samengesteld en is 
het personeel duidelijk geµnstrueerd. 
Kortom in korte tijd is er verschrikke-
lijk veel werk verzet om de invoering 
van dit nieuwe systeem zo soepel moge-
lijk te laten verlopen. 
Op dit moment zijn we zo ver dat alle 
individuele begrotingen zijn opgesteld 
en aan een kritische beoordeling onder-
worpen, zowel door de ouders als door 
de Stichting. De laatste stap is nu dat 
alle gegevens ingevoerd worden in het 
geautomatiseerde systeem van Hernesse-
roord, zodat het op 1 januari 1992 
bruikbaar is. 
Terugziend blijkt dat er achter de 
schermen heel veel werk is verzet. Door 
tussentijdse rapportages bleven de di-
rectie, VOC en de Stichting op de hoog-
te van de vorderingen. Het is daarom 
goed om op deze plaats waardering uit_ 
te spreken voor het vele werk wat er 1s 
verzet en wijze waarop dat is gebeurd. 
Vol goede moed beginnen we aan 1992. 
Via het computersysteem van 
Hernesseroord zelf wordt u voortaan op 
de hoogte gehouden van het uitgavenpa-
troon van de individuele bewoner. 
We hebben niet de illusie dat nu alles 
geregeld is en in zo'n eerste jaar al-
les vlekkeloos zal verlopen, maar een 
eerste aanzet is gegeven en onze ver-
wachtingen zijn hoog gespannen. 
H.J. Snitjer (S.B.B.) 
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